

كيغالي، رواندا

15-11 تشرين الأول/أكتوبر 2022

ورشة عمل بشأن التغذية

كيف يمكن للعمل البرلماني أن يساعد

في الحفاظ على الإنجازات المحرزة في مجال التغذية

الجمعة، 14 تشرين الأول/أكتوبر 2022، 09:00 – 10:30
قاعة MH4، الطابق الأرضي، مركز كيغالي للمؤتمرات (KCC)

مذكرة توضيحية

الأهداف

- (1) تحديد الطرق المحددة التي يمكن للبرلمانات من خلالها المساهمة في تحقيق نتائج تغذية أفضل مع العمل في الوقت نفسه على التكيف مع تغير المناخ والتخفيف من آثاره والتعافي من جائحة كوفيد-19.
- (2) تحديد الطريقة التي يمكن من خلالها للبرلمانات المساعدة في تنفيذ التزامات التغذية الإقليمية والعالمية، بما في ذلك نتائج قمة الأمم المتحدة لنظم الأغذية، وقمة التغذية من أجل النمو، وعام التغذية للاتحاد الإفريقي.

معلومات أساسية

في العام 2020، لم يتمكن 3,1 مليار شخص من تحمل تكاليف نظام غذائي صحي بينما في العام 2021، 828 مليون شخص كانوا يعانون من الجوع¹. في العام 2021، عانى 149 مليون طفل من توقف النمو، و45 مليون كانوا هزيلين، و39 مليون يعانون من زيادة الوزن². خلال سنتين فحسب، تضاعف عدد الأشخاص الذين يعانون من انعدام الأمن الغذائي الشديد من 135 مليون شخص قبل جائحة كوفيد-19 إلى 276 مليون شخص اليوم³. بالإضافة إلى ذلك، تسببت الحرب في أوكرانيا في ارتفاع مقلق في أسعار المواد الغذائية على مستوى العالم⁴. وتكافح العديد من البلدان مع التعافي من جائحة كوفيد-19 ويزيد تغير المناخ بالفعل من أزمة الغذاء والتغذية العالمية من خلال زيادة الظواهر الجوية الشديدة مثل الجفاف والفيضانات، مما يؤثر على السكان الأكثر ضعفاً. إن التقاعس عن التصدي لهذه التحديات من خلال السياسات والإجراءات يهدد سنوات من التقدم في الحد من سوء التغذية الذي يمكن أن يؤثر على الأجيال القادمة⁵.

في الوقت نفسه، يرد سبب للتفاؤل. كان يُنظر إلى العام 2021 على أنه عام العمل للتغذية، حيث تم تقديم 117 مساراً وطنياً⁶ لتغيير نظم الأغذية في قمة الأمم المتحدة لنظم الأغذية، وتم تقديم سجل من الالتزامات المالية - 27 مليار دولار أمريكي⁷ - في قمة التغذية من أجل النمو. وبناءً على هذا الزخم، أعلن الاتحاد الإفريقي العام 2022 عام التغذية، مؤكداً من جديد الحاجة إلى تكثيف الجهود لمعالجة الأمن الغذائي وسوء التغذية، اللذين لا يزالان يمثلان تحديات رئيسية في القارة. تم القيام بعمل غير مسبوق لتحديد الاستراتيجيات والسياسات والاستثمارات الفعالة في التغذية - على سبيل المثال، من خلال التشريعات

¹ <https://www.fao.org/publications/sofi/2022/en/>

² <https://www.who.int/news/item/06-05-2021-the-unicef-who-wb-joint-child-malnutrition-estimates-groupreleased-new-data-for-2021>

³ <https://docs.wfp.org/api/documents/WFP-0000138231/download/>

⁴ https://news.un.org/pages/wp-content/uploads/2022/08/GCRG_3rd-

Brief_Aug3_2022_FINAL.pdf?utm_source=UNITED+NATIONS&utm_medium=BRIEF&utm_campaign=GC

⁵ <https://www.nature.com/articles/d41586-022-01076-5>

⁶ <https://summitdialogues.org/>

⁷ <https://nutritionforgrowth.org/events/>



المتعلقة بوضع العلامات والتسويق، واتساق السياسات، والممارسات التجارية، ورصد الوصول إلى نظم الأغذية المغذية، ومعالجة أوجه عدم المساواة وتمكين المستهلكين.

وتتمتع البرلمانان بفرصة فريدة للاستفادة من سلطاتهما لمساءلة الحكومات وتشكيل الاستجابة الوطنية لأزمة الغذاء والتغذية لتحويل هذه الأفكار إلى حقيقة. ستبادل ورشة العمل هذه الأفكار والأمثلة حول كيفية تحويل توصيات السياسات إلى إجراءات لتحقيق نتائج تغذية أفضل، لا سيما للفئات الأكثر ضعفاً، وتحقيق أهداف التنمية المستدامة. وستستفيد أيضاً من الأدوات الموجودة مثل كتيب نظم الأغذية والتغذية التابع للاتحاد البرلماني الدولي. سيسمح نقاش تفاعلي بالتعلم بين النظراء، وتحديد الدروس المستفادة في سياقات مختلفة. وستقوم الفعالية بما يلي:

- (1) عرض تحديات التغذية الرئيسية، بما في ذلك الروابط بين تغير المناخ وأزمة الغذاء والتغذية.
- (2) تقديم لمحة عامة عن الإجراءات السياسية رفيعة المستوى التي يتم اتخاذها، بما في ذلك التركيز على عام الاتحاد الإفريقي للتغذية والتزامات البرلمان الإفريقي لتحسين الأمن الغذائي والتغذوي في إفريقيا.
- (3) التفكير في النتيجة المتوقعة من هذا الإجراء وكيف يمكن للبرلمان أن تساعد في تنفيذ ما تم الاتفاق عليه على المستويين الإقليمي والعالمي.

جدول الأعمال	
الكلمة الافتتاحية	09:05-09:00
سعادة السيد مارتن تشونغونغ، الأمين العام للاتحاد البرلماني الدولي	
حلقة نقاش	09:45-09:05
● السيدة غيردا فيربورغ، منسقة حركة الارتقاء بمستوى التغذية	
● عضو برلماني (سيتم التأكيد عليه لاحقاً)	
● ممثل من البرلمان الإفريقي (سيتم التأكيد عليه لاحقاً)	
نقاش تفاعلي، مع جلسة أسئلة وأجوبة مع المشاركين	10:25-09:45
الختام	10:30-10:25

مصادر مفيدة

- الاتحاد البرلماني الدولي ومنظمة الأغذية والزراعة، دليل للبرلمانيين: نظم الأغذية، والتغذية (2021)
- لجنة الأمن الغذائي العالمي، المبادئ التوجيهية الطوعية بشأن نظم الأغذية، والتغذية (2021)
- منظمة الأغذية والزراعة ومنظمة الصحة العالمية، نظم الأغذية الصحية المستدامة: مبادئ إرشادية (2019)



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

145th IPU Assembly

Kigali, Rwanda
11-15 October 2022



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

Workshop on nutrition

How parliamentary action can help safeguard nutrition gains

Organized jointly by the IPU, the SUN Movement and AUDA/NEPAD

*Friday, 14 October, 9:00 – 10:30
Room MH4, ground floor, KCC*

Concept note

Objectives

- (1) To identify specific ways in which parliaments can contribute to better nutrition outcomes while also working on climate change adaptation and mitigation and the COVID-19 pandemic recovery.
- (2) To identify how parliaments can help implement regional and global nutrition commitments, including the outcomes of the United Nations (UN) Food Systems Summit, Nutrition for Growth Summit and the African Union Year on Nutrition.

Background

In 2020, 3.1 billion people were unable to afford a healthy diet while in 2021, 828 million people were affected by hunger.¹ Globally, in 2021, 149 million children had stunted growth, 45 million were wasted and 39 million were overweight.² In just two years, the number of severely food-insecure people has doubled from 135 million before the COVID-19 pandemic to 276 million today.³ At societal level this translates into a missed opportunity for social and economic development required to achieve the Sustainable Development Goals (SDGs). In addition, the war in Ukraine has caused an alarming rise in food prices globally.⁴ Many countries struggle with the recovery from the COVID-19 pandemic and climate change is already adding to the global food and nutrition crisis through increased extreme weather events such as droughts and floods, affecting the most vulnerable populations. Inaction in addressing these challenges through policies and action threatens years of progress in reducing malnutrition which could affect generations to come.⁵

¹ <https://www.fao.org/publications/sofi/2022/en/>

² <https://www.who.int/news/item/06-05-2021-the-unicf-who-wb-joint-child-malnutrition-estimates-group-released-new-data-for-2021>

³ <https://docs.wfp.org/api/documents/WFP-0000138231/download/>

⁴ https://news.un.org/pages/wp-content/uploads/2022/08/GCRG_3rd-Brief_Aug3_2022_FINAL.pdf?utm_source=UNITED+NATIONS&utm_medium=BRIEF&utm_campaign=GC RG

⁵ <https://www.nature.com/articles/d41586-022-01076-5>

At the same time, there is reason for optimism. 2021 was seen as the Nutrition Year of Action, during which 117 national pathways⁶ were presented for food systems change at the United Nations Food Systems Summit and a record of financial commitments – US\$ 27 billion⁷ – were made at the [Nutrition for Growth Summit](#) (N4G). Building on this momentum, the African Union declared 2022 as the [Year of Nutrition](#), reaffirming the need to intensify efforts to address food security and malnutrition, which remain major challenges on the continent. Unprecedented work has been done to identify effective strategies, policies and investments in nutrition – for example, through legislations on labelling and marketing, policy coherence, trading practices, monitoring access to nutritious diets, addressing inequalities and empowering consumers.

Parliaments have a unique opportunity to leverage their powers to hold governments accountable and shape the national response to the food and nutrition crisis to turn these ideas into reality. This workshop will share ideas and examples of how policy recommendations can be turned into action for better nutrition outcomes, especially for the most vulnerable, and achievement of the SDGs. It will also build on existing tools such as the IPU [handbook on food systems and nutrition](#). An interactive discussion will allow for peer-to-peer learning and the identification of lessons learned in different contexts.

The event will:

- (1) Present the main nutrition challenges, including the links between climate change and the food and nutrition crisis.
- (2) Provide an overview of what high-level political action is being taken, including a focus on the African Union Year of Nutrition and the Pan African Parliament (PAP) commitments for improved food and nutrition security in Africa.
- (3) Reflect on what is the expected outcome of this action and how parliaments can help implement what is agreed at the regional and global levels.

Agenda	
9:00 – 9:05	Opening remarks Mr. Martin Chungong, Secretary General of the IPU
9:05 – 9:45	Panel discussion <ul style="list-style-type: none">• Ms. Gerda Verburg, SUN Movement Coordinator• Member of Parliament (TBD)• Representative of the Pan-African Parliament (TBD)
9:45 – 10:25	Interactive discussion and Q&A with participants
10:25 – 10:30	Closing

Useful resources

- IPU and FAO, [Handbook for parliamentarians: Food Systems and Nutrition](#) (2021)
- Committee on World Food Security, [Voluntary Guidelines on Food Systems and Nutrition](#) (2021)
- FAO and WHO, [Sustainable healthy diets: guiding principles](#) (2019)

⁶ <https://summitdialogues.org/>

⁷ <https://nutritionforgrowth.org/events/>